

扩展功能

本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [PDF\(129KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [复制索引](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

- ▶ [本刊中 包含](#)  
“土力学; 支档结构; 主动土压力; 抛物线分布; 南昆铁路”  
的 [相关文章](#)
- ▶ [本文作者相关文章](#)
- [蒋忠信](#)
- [蒋良淮](#)

# 南昆铁路支挡结构主动土压力分布图式

蒋忠信<sup>1</sup>, 蒋良淮<sup>2</sup>

(1. 铁道第二勘察设计院 岩土工程公司, 四川 成都 610031; 2. 成都理工大学 环境与土木工程学院, 四川 成都 610059)

收稿日期 2003-10-21 修回日期 2003-12-9 网络版发布日期 2007-2-8 接受日期 2003-10-21

**摘要** 土压力分布是支挡工程设计的重要问题。根据南昆铁路支挡结构主动土压力实测资料, 在理论模式的基础上, 经修正后提出水平主动土压力分布的抛物线图式, 进而推导了水平主动土压力最大值点、水平主动土压力合力及其作用点的公式。对南昆铁路支挡结构水平主动土压力分布图式进行了讨论, 据此得出了南昆铁路土压力分布的简化图式。

**关键词** [土力学](#); [支档结构](#); [主动土压力](#); [抛物线分布](#); [南昆铁路](#)

分类号

## DISTRIBUTION MAP FORMS OF ACTIVE EARTH PRESSURE ON RETAINING STRUCTURES IN NANNING—KUNMING RAILWAY

JIANG Zhong-xin<sup>1</sup>, JIANG Liang-wei<sup>2</sup>

(1. Geotechnic Engineering Co., The Second Railways Survey and Design Institute, Chengdu 610031, China;

2. College of Environment and Civil Engineering, Chengdu University of Technology, Chengdu 610059, China)

**Abstract**

Distribution of earth pressure is an important problem in engineering design. According to the measured data of earth pressures on retaining structures in Nanning—Kunming railway, the amended parabola distribution map form is presented based on theoretical model. Furthermore, the formulas for calculating maximum point of earth pressure, resultant earth pressure, and its point of application, are achieved. Analysis of fitting map forms for earth pressure on above retaining structures shows that the earth pressures on retaining wall and these on soil nailing wall are identical to the Coulomb's active earth pressure. Accordingly, simplified map forms of earth pressure distributions in Nanning—Kunming railway are achieved.

**Key words** [soil mechanics](#); [retaining structure](#); [active earth pressure](#); [parabola distribution](#); [Nanning—Kunming railway](#)

DOI:

通讯作者